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Werking in 2022
Beste lezers

Na de hindernissen die corona met zich meebracht, konden 
we ons in 2022 weer volop focussen op het    streven van het 
Belgisch Centrum voor Geleidehonden om de kwaliteit en 
de kwantiteit van onze geleidehonden te verhogen. Zoals 
in elk groeiproces stuiten we regelmatig op nieuwe prob-
lemen, maar stap voor stap zien we onze werking positief 
evolueren. 

In onze zoektocht naar een beter gestructureerde or-
ganisatie hebben we nieuwe mensen aangenomen. Om te 
kunnen functioneren in onze nogal specifieke en bijzonde-
re discipline, moeten we hen vaak zelf verder of volledig 
opleiden. Wij hebben alle vertrouwen in het gunstige ver-
loop van dat proces.

Hoewel we het voorbije jaar positief stonden tegenover 
de ontwikkelingen op de werkvloer, waren we ontgoocheld 
over het aantal afgeleverde geleidehonden in 2022. We kun-
nen een en ander echter relativeren als we verder kijken 
dan de pure cijfers. Zo hadden enkele honden wat meer tijd 
nodig om het vereiste niveau te halen en lagen de onver-
mijdelijke afkeuringen hoger dan verwacht. Hoewel werken 
met levende wezens altijd onvoorspelbaar zal blijven, zullen 
we verder uitzoeken hoe we kunnen anticiperen op te veel 
uitval en onverwachte tegenvallers. 

We verwachten dat de stappen die we al gezet hebben om 
fundamenteel en structureel onze werking te verbeteren, 
binnen niet al te lange termijn zullen resulteren in een 
betere kwaliteit en kwantiteit.
Zoals jullie al in het vorige jaarverslag en via andere kana-
len konden vernemen, was het tijd om uit te kijken naar 
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een nieuwe locatie die beter aan de noden van het BCG 
beantwoordt. In 2022 zaten we voor deze zoektocht samen 
met vele mensen, organisaties en overheden. Ons toekom-
stig opleidingscentrum zou de ruimte moeten bieden om 
al onze doelstellingen in optimale omstandigheden uit te 
bouwen en dat met een financieel haalbaar prijskaartje. 
Uiteindelijk vonden we onverwacht opnieuw een pand in 
Tongeren. 

De gebouwen waar de Syntra-school was gevestigd, kwamen 
vrij. Hoewel we eerst dachten dat het misschien wat groot 
zou zijn voor onze organisatie, vielen hier alle puzzelstuk-
ken snel in elkaar. We kunnen in deze site alle aspecten 
van onze werking samenbrengen. Er is voldoende plaats 
voor de opleiding van de geleidehonden, het cliëntenverblijf 
en de administratie. Ook kunnen we een volledige vleugel 
voorbehouden voor ons breedingcentrum. Zelfs voor onze 
dopjes is er al een loods beschikbaar. In de reeds aanwezige 
polyvalente zaal kunnen we zo goed als al onze activiteit-
en organiseren. We moeten dus niet meer op verplaatsing 
huren, maar kunnen jullie bij BCG 3.0 ontvangen.

Voor we kunnen verhuizen zal er het een en ander moeten 
aangepast en verbouwd worden. Een groot team vrijwil-
ligers heeft in 2022 al heel wat voorbereidend werk verzet, 
waarvoor we heel dankbaar zijn. Begin 2023 kunnen de ver-
bouwingswerken starten.
We blijven verder bouwen aan het Belgisch Centrum voor 
Geleidehonden. Samen, met en dankzij jullie! 

Geert Decresson
Voorzitter bestuur Belgisch Centrum voor Geleidehonden
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Verslag van de honden in 2022:
In 2022 zijn we gestart  met 41 pups in pleeggez-
in en 8 honden in training. Er zijn in de loop van 
2022 nog 30 pups in pleeggezin geplaatst, 18 hon-
den aan hun opleiding gestart, 8 honden in class 
gegaan samen met hun nieuwe geleidehondge-
bruiker en   2 honden weerhouden als moederhond. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Er werden 4 nestjes geboren in het breedingcentrum. 
Het C-nest van Kami bestond uit 7 pups. Er werden 
5 pups opgenomen in het BCG-traject. De andere 
2 gingen via een uitwisselingsprogramma naar Scale 
Dogs en Vrienden der Blinden. Jedda kreeg een nestje 
van 8 pups waarvan er jammer genoeg 2 doodgeboren 
werden. Hiervan startten 5 pups in het BCG-traject en 
1 pup werd gedurende een korte periode geplaatst bij 
een BCG-opvanggezin om vanaf de leeftijd van 15 wek-
en naar KNGF Geleidehonden te gaan. Het H-nest van 
Wiesje bestond uit 8 pups. Hiervan begonnen er ook 
5 aan het BCG-traject, 2 gingen naar KNGF Geleide-
honden en 1 pup werd verkocht aan Scale Dogs. Moe-
derhond Enya beviel van 9 pups. Van dit nest werd 1 
pup ziek en overleed na drie weken. Van de overige pups 
begonnen er 5 van aan het BCG-traject, 3 pups gingen 
naar KNGF Geleidehonden. 

In functie van het fokprogramma werd er in 2022 een 
nauwere samenwerking tussen het BCG en KNGF 
Geleidehonden uitgebouwd, die verder gezet zal worden 
in 2023. Zo gebruikten we bijvoorbeeld voor de dek-
kingen van Kami, Jedda en Enya een reu van het KNGF. 
Een dekking met een reu van een andere school wordt 
meestal vergoed in de vorm van een pup van dat nestje. 

Beide organisaties zullen hier op verschillende vlakken 
hier vruchten van kunnen plukken. In 2022 kreeg het 
BCG 3 pups van andere organisaties: 1 pup van Les Amis 
des Aveugles en 1 pup van Vrienden der Blinden in het 
kader van een uitwisseling. Via het European Breeding 
Cooperative (EBC) kregen we ook nog 1 pup van as-
sistentiehondenschool NEADS in de VS. Er werden ook 
nog 8 pups aangekocht bij externe fokkers en geplaatst 
in de loop van 2022. Er werden in 2022 acht honden 
afgeleverd als geleidehond bij hun geleidehondgebruiker. 
Voor 3 personen die in 2022 een geleidehond kregen, 
is deze hond hun eerste geleidehond. Voor 5 personen 
vervangt de nieuwe hond een vorige geleidehond. .  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
Jammer genoeg hebben 29 honden de opleiding niet 
kunnen volbrengen. Het grootste deel van deze hon-
den werd afgekeurd omwille van gedrag dat hen niet 
geschikt maakt om geleidehond te worden. Een aantal 
redenen waren: te weinig belastbaar zijn, gebrek aan 
‘will to please,’ afgeleid zijn door omgeving / andere 
honden en onaanvaardbaar gedrag in huis. 8 honden 
werden afgekeurd omwille van medische problemen: 
elleboogproblemen, gewicht te laag/te klein, diarree 
problematiek, Stargardt disease, buikpijn/maagklachten 
door stress, verworven oogprobleem. Van de 29 honden 
werden er 8 afgekeurd tijdens de training, 21 honden 
werden afgekeurd bij het pleeggezin. 6 van de afgekeurde 
honden  kregen (mogelijks)  een andere carrière: 2 
honden werden therapiehond in een woonzorgcen-
trum, 3  honden waren eind 2022 nog in opleiding bij 
het hulphondenprogramma van KNGF Geleidehonden 
om te bekijken of ze omgeschoold kunnen worden tot 
buddyhond of hulphond voor een persoon met een mo-
torische beperking en 1 hond ging naar Scale Dogs om 
verder getraind te worden. 

Aan het eind van het jaar 2022 telt het BCG 58 werkende 
geleidehonden. Op dat moment verbleven 30 pups in 
een pleeggezin en telden we 9 moederhonden in het 
fokprogramma en 12 honden die bezig waren aan hun 
opleiding tot geleidehond 

4 
nesten

32 
pups geboren

8 
geleidehonden
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Dopjesactie 
Het is ondertussen achttien jaar geleden dat de dopjes-
actie door onze vrijwilligers in het leven werd geroepen.  
 
De actie motiveert mensen om dopjes te verzamelen en 
binnen te brengen bij een inzamelpunt in hun buurt. De 
zakken worden vervolgens opgehaald en gesorteerd, 
zodat we ze kunnen verkopen aan een recyclagebed-
rijf. Deze actie, die simpel begonnen is, heeft voor onze 
organisatie een enorme groei veroorzaakt. Het heeft 
er namelijk voor gezorgd dat we een vaste inkomsten-
stroom ontvangen. 
  
Alle dopjesspaarders steunen dus de opleiding van onze 
geleidehonden. De spaarder brengt de ingezamelde 
dopjes en deksels naar een inzamelpunt. Van daaruit ver-
trekken ze in grote zakken naar één van onze sorteer-
punten. Dit transport gebeurt door eigen vervoer van 
de inzamelpunten of met onze dopjesbus. Vervolgens 
controleren onze sorteerders iedere zak op voorwer-
pen of materialen die er niet in thuishoren. Hierna wordt 
al het recycleerbaar materiaal in grote bakken naar 
het recyclagebedrijf gebracht.  Daar wordt het plastic 
vermalen om opnieuw te verwerken. Zo worden er van 

de dopjes o.a. duurzame paletten gemaakt. Onze dopjes-
actie is dus niet alleen goed voor onze organisatie, maar 
ook voor het milieu!

We staken dit jaar ook weer de handen uit de mouwen 
tijdens de dopjesweek. Op sociale media zijn we een 
nieuw initiatief begonnen genaamd ‘Dopjesdinsdag.’  
Hierbij zal elke dinsdag op onze Facebookpagina een 
dopje of vrijwilliger in de kijker gezet worden. We hebben 
ook een Open Sorteerdag georganiseerd, waarbij we een 
warme oproep gedaan hebben om eens een dagje te komen  
sorteren.
 
Sinds 2022 hebben we meer dan 800 inzamelpunten, 
verspreid over het hele land.  In totaal hebben we 274.128 
kilogram dopjes bij elkaar gebracht, dat zijn ongeveer 
109.651.200 dopjes. Dit staat gelijk aan 37 volle vrachtwa-
gens die naar het recyclagebedrijf gereden hebben. Heel 
concreet: met de opbrengst van onze dopjesactie kunnen 
wij jaarlijks de opleiding van een drietal geleidehonden 
volledig financieren. Zo zie je dus dat ieder dopje telt en 
dat iedereen een verschil kan maken, groot én klein!

37 
volle vrachtwagens 
aan dopjes verzameld
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Getuigenis

‘Vitesse is zo op 
mij gericht, ik 
noem haar mijn 
klittenbandhond’
Koningspoedel Vitesse vormt sinds het begin van de 
zomer een team met geleidehondgebruiker Edith. On-
danks dat Vitesse door het overlijden van de partner van 
Edith op een erg ongelegen moment leek te komen, heeft 
Edith er geen seconde spijt van. Bovendien heeft Vitesse 
er ook een nieuwe beste vriend bijgekregen. Edith had 
namelijk zelf al een grijze koningspoedel als huishond. 

Vitesse is sinds juli bij jou aan het werk als  
geleidehond. Hoe verliep jullie eerste kennis-
making?
Vitesse kwam erg onverwacht. In maart stierf mijn man 
helaas heel plots. Op de dag van de crematie kreeg ik 
een telefoontje van trainster Annelies. Niet wetende dat 
mijn man net overleden was, vroeg ze me of ik klaar was 
om kennis te maken met Vitesse. Op dat moment voelde 
ik me natuurlijk allesbehalve klaar. Toen ik er een dag 
over had nagedacht, besloot ik om het een kans te geven 
en om een matchingbezoek met Vitesse te laten door-
gaan. Ondanks de moeilijke periode in mijn leven heb 
ik er tot op de dag van vandaag geen seconde spijt van. 

Vitesse is je eerste geleidehond ooit. Daarnaast 
is het ook nog eens een koningspoedel. Waarom 
is dat ras zo speciaal voor jou?
Inderdaad. Ondanks dat Vitesse mijn eerste geleidehond 
is, is ze wel al mijn achtste koningspoedel. Mijn man en 
ik hebben altijd poedels gehad. Initieel was dit omdat ze 
hypoallergeen zijn, maar later werd ik echt verzot op het 
ras. Ze zijn erg intelligent en gevoelig. Toen ik hoorde dat 
het koningspoedel was, dacht ik: ik heb veel ervaring met 
het ras en ik moet verder. Ik doe het gewoon!

Hoe is je relatie met Vitesse sinds toen  
geëvolueerd?
In het begin  moest Vitesse zich heel erg aanpassen. 
Ze liep ’s nachts rond en ze vond moeilijk rust. Tot ze 
op een be paald moment terug moest naar het centrum 
voor een operatie. Na twee dagen daar te zijn, had ze 
duidelijk mentaal een klik gemaakt en week ze niet meer 
van mijn zijde. Sinds dat moment noem ik haar mijn klit-
tebandhond (lacht). Ze is zo op mij gericht. Ze durft 
soms zelfs op het wc-matje wachten op mij.

Op het trainingscentrum kenden we Vitesse als 
het prinsesje van de groep. Ze had het nogal voor 
het zeggen. Is ze ondertussen al een koningin ge-
worden?
Inderdaad, ze heeft een klein hartje maar doet zich 
graag stoer voor. Toch kan ik haar nog geen konin-
gin noemen. Ik heb namelijk zelf een hele grote grijze 
poedel als huishond. Hij is enorm intelligent, maar wel 
een echte stouterik. Er is niets wat hij niet mag, dat hij 
nog niet heeft gedaan! Vitesse en Roy zijn ondertus-
sen erg aan elkaar gehecht, ze slapen zelfs samen in 
de mand. Maar in de wei thuis achter, zijn ze te hevig. 
Vitesse geeft niet af, maar Roy is een stuk groter dan 
Vitesse en gooit zijn gewicht in de strijd. Meestal 
moet ze dan toch het onderspit delven. Omdat ik te 
bang ben voor blessures, laat ik hen er niet ravotten. 

Merk je een groot verschil tussen hen?
Zeker weten. Vitesse is natuurlijk mijn geleidehond. 
Wanneer ik met haar aan het werk ben, moet ik eraan 
denken dat ik haar commando’s geef en dat ik goed 
naast haar aansluit. Af en toe, neem ik toevallig een 
obstakel, mensen, fietsers,… waar. Ik moet afleren om 
hiervoor uit te wijken. Dat doet Vitesse namelijk nu 
voor mij. Verder heeft ze echt een pittig looptempo.  
Haar naam Vitesse is dan ook niet gestolen.

6



7

Nieuwe teams in 2022

maart 

In maart hadden we twee classes. Blonde labrador 
Cody ging in class met Pascal en Greta ging met 

zwarte labrador Wicky aan de slag.  

 

april

Sinds eind april zorgt koningspoedel Vitesse dat Edith  
zich veilig kan verplaatsen.  Voor Edith is Vitesse haar 

eerste geleidehond. 

 

juli

Tijdens de zomer ging zwarte labrador Capisch  
met Mariette in class. Ook Mariëtte is een nieuwe 

geleidehondgebruiker. 

 

september

Willy ging in class met labradoodle Elvis. Voor Willy 
is Elvis al de vierde blindengeleidehond van het BCG.  

Voordien had Willy al een labrador en twee golden  
retrievers als geleidehond, maar nu dus een kruising 

tussen de twee rassen. 

 

oktober

In oktober ging Ecco aan de slag als blinden-
geleidehond bij Rik. Ecco is net als zijn broer Elvis 

een labradoodle en voor Rik is het de eerste 
blindengeleidehond. 

 

november

In de voorlaatste maand van 2022 waren er opnieuw 
twee opleidingsperiodes. De zusjes Gently en Goya, 

beiden labradors, gingen aan de slag 
bij Bart en Marleen. 
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Activiteiten
Na twee jaar COVID-19 konden we in 2022 onze 
activiteiten min of meer op een normale manier 
hervatten. Een kerst- of nieuwsjaarsdrink zat er nog niet 
in, maar op 20 maart kon onze Partnerwalk na lange 
tijd wel weer plaatsvinden. Voor de 34ste keer werd er 
gewandeld voor het BCG. 

We konden in 2022 ook rekenen op verschillende 
steunacties. Bel&Bo organiseerde opnieuw een 
dopjesinzameling. Met 95 pop-up-inzamelpunten in hun 
winkels gaf de winkelketen onze actie een enorme boost. 
Daarnaast werd er een dopjesvis op de site van ‘The 
Leaf Shopping Ternat’ geïnstalleerd, gaven de leerlingen 
van de Gemeentelijke Academie voor Muziek en Woord 
Niel-Schelle-Hemiksem een concert ten voordele van 
het BCG en werden er weer honderden paaseitjes 
verkocht bij de paaseierenverkoop van ‘Ternat dopt 
mee…met het BCG’. 

We organiseerden verschillende informatiesessies voor 
de Puppy zoekt Pleeggezin-campagne. Midden maart was 
het kandidatendag, waarbij mensen die op de wachtlijst 
staan naar BCG komen en hun gegevens up-to-date 
kunnen houden. Ook ging tijdens het laatste weekend 
van maart het geleidehondgebruikersweekend door, 
waar een groep kandidaten, geleidehondgebruikers en 
pleeggezinnen samen naar de Ardennen trokken.

Bij Basisschool Sint-Laurens in Wachtebeke maakten ze 
een prachtig dopjestapijt met de dopjes die ze doorheen 
het schooljaar verzamelden. Ook bij ‘Ternat dopt mee...’ 
maakten ze een dopjestapijt voor streekgenoot Remco 
Evenepoel, die de eindzege haalde in de Vuelta.

In augustus mochten we mensen ontvangen op ons 
eetfestijn en laten genieten van een heerlijke barbecue 
en tijdens Open Bedrijvendag 2022 nodigden we 
iedereen uit om ons nieuw aangekochte gebouw te 
komen bezoeken. 

De sorteerders en chauffeurs van het Tongerse 
dopjesteam organiseerden een ontspannende 
teambuilding met een stadsbezoek. Begin december 
organiseerde de sales- en marketingafdeling van Carglass 
hun jaarlijkse teamdag bij BCG 3.0. Eerst hielden ze er 
hun interne vergadering en na de middag staken ze de 
handen uit de mouwen.

2022 werd afgerond met de verkoop van de kalenders 
en paardenkopjes en ook dit jaar konden we weer 
rekenen op een mooie opbrengst. Mathieu is 
geleidehondgebruiker en met nog maar 10% restzicht 
gebruikt hij de camera als een verlengstuk van zichzelf. 
Hij ging op drie verschillende locaties foto’s maken van 
BCG-honden en de leukste kiekjes zijn, naar goede 
gewoonte, in een kalender gegoten.
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Contacten
In een groeiende organisatie zoals het BCG is samen-
werken en kennis delen ontzettend belangrijk. We pro-
beren de samenwerkingen zo te organiseren dat we in 
binnen- en buitenland goede partners kiezen met wie 
we samenwerken om onze doelstellingen te behalen en 
onze werking te optimaliseren.
 
Zo zijn we binnen België lid van koepelorganisatie BADF 
of Belgian Assistance Dog Federation. Iedere Belgische 
assistentiehondenschool die geaccrediteerd is door een 
internationale organisatie voor assistentiehonden, kan 
lid worden. Op deze manier worden de minimumstan-
daarden gegarandeerd. Ook is onze organisatie erkend 
door de Cel Machtigingen Assistentiehondenscholen 
(CELMA). De cel machtigt het Belgisch Centrum voor 
Geleidehonden vzw om haar opgeleide honden en hon-
den in opleiding de titel en het certificaat van assisten-
tiehond te geven. 

Daarnaast werken we samen met de Stedelijke Advies-
raad voor Personen met een handicap Tongeren (SAPH), 
vzw testament.be, Vlaams Studie- en Documentatiecen-
trum voor vzw’s (VSDC) en Vlaams steunpunt voor 
Vrijwilligerswerk (VSV)

Internationaal zijn we lid van de International Guide Dog 
Federation (IGDF). De visie van de IGDF luidt dat iedere 
blinde en slechtziende persoon die dit wenst, beroep 
moet kunnen doen op een hoogkwalitatieve profes-
sionele geleidehondenschool die hen voorziet van een 
degelijk opgeleide hond. Om lid te worden of blijven van 
de IGDF worden geleidehondenscholen onderworpen 
aan een vijfjaarlijkse audit waarbij de werking op ver-
schillende vlakken gecontroleerd worden. Wij melden 
met gepaste trots dat het BCG de controle met glans 
doorstond en opnieuw geaccrediteerd is tot 31/12/2027.

Het BCG is ook lid van de European Guide Dog Federa-
tion (EGDF), een Europese vereniging die ernaar streeft 
om de Europese geleidehondencentra te verenigen om 
gezamenlijke belangen te behartigen. Hun mission state-
ment luidt als volgt: The European Guide Dog Federation 
is dedicated to influencing laws, policies and attitudes and to 
ensuring excellent facilities and access for guide dog users.

Tot slot mogen wij ons lid noemen van Assistance Dogs 
International (ADI), het European Breeding Coopera-
tive (EBC) en het International Working Dog Registry 
(IWDR).

9



10

Een nieuwe thuis voor onze pups en  
de honden in opleiding.
In 2013 kocht het BCG de huidige locatie en 
bij het 25-jarig bestaan van onze organisa-
tie kon het pand in gebruik genomen worden.  
Het nieuwe pand, vernoemd naar onze oprichtster 
Adeline Valkenborg, was een enorme stap vooruit. In 
dit gebouw bevinden zich vooraan de kantoren, een 
vergader zaal en een presentatieruimte.  Centraal  en 
achteraan hebben we o.a. een belevingsruimte, de 
kenn els en het kabinet van de dierenartsen met een 
verzorgingsruimte voor de honden. Op de eerste ver-
dieping is de conciërgewoning en andere kamers voor 
de kandidaat-geleidehondgebruikers tijdens hun class.

Om ruimte te hebben voor het fokprogramma 
kochten we het buurpand, dat dienst doet als  
breedingcentrum. Onze moederhonden bevallen hier 
en brengen er de eerste weken door met de pups.   
 
De afgelopen jaren werden de beperkingen van onze 
huidige locatie pijnlijk duidelijk door het gebrek aan 
ruimte en het beperkt maximumaantal toegelaten 
honden dat we mogen huisvesten  in een woonzone.  

De eerste oplossing voor die problemen was het 
verbouwen en samenbrengen van het hoofdgebouw en 
buurpand. Door stedenbouwkundige- en vergunnings- 
problemen kregen we echter geen goedkeuring voor dat 
verbouwingsproject en moesten we op zoek naar een  
nieuwe locatie. 

Na lang zoeken vonden we de Syntrasite in Tongeren. 
Deze voormalige school is ondertussen omgedoopt 
tot BCG 3.0 en het pand heeft enorm veel voordelen. 
Eerst en vooral is het groot genoeg om onze huidige 
infrastructuur te verkopen en hun functies in het nieu-
we pand onder te brengen. Deze infrastructuur bestaat 
momenteel uit drie gebouwen: het trainingscentrum, 
het breedingcentrum en de dopjesloods. Daarnaast 
zullen we, rekening houdend met deze centralisatie, veel 
meer ruimte hebben in BCG 3.0. Het nieuwe gebouw 
is namelijk 5 keer groter dan de drie gebouwen samen! 
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Ook andere problemen zullen we kunnen aanpakken 
met de verhuis. Omdat de Syntra-site in een gebied 
voor gemeenschapsvoorzieningen en openbaar nut ligt, 
mogen we meer honden huisvesten en kunnen we 
voldoen aan de noden van een modern breedingcentrum 
met de strengste hygiënische normen.  
 
Tot slot zal het ook kunnen meegroeien met onze steeds 
hogere eisen. Kantoorruimtes voor de mede werkers, 
een grotere parking, een polyvalente ruimte met een 
cafetaria voor activiteiten en evenementen, vergader-
ruimtes, lokalen om lezingen te geven, maar ook het 
trainingscentrum, het cliëntenverblijf en de conciërge-
woning krijgen een plaatsje in BCG 3.0!
 
Veel van de bestaande functies en afdelingen in het 
gebouw kunnen we hergebruiken, maar het gebouw 
was oorspronkelijk ontworpen als school en niet als 
verblijfplaats van pups en honden. Om het geschikt en 
veilig te maken om onze honden te huisvesten, moeten 
er dus grondige verbouwingswerken gebeuren. 

In de eerste plaats pakken we de afdelingen aan waar de 
honden zullen verblijven: het breedingcentrum en het 
trainingscentrum worden ingericht volgens de noden 
van de verschillende afdelingen en in beide vleugels 
voorzien we ruime binnen- en buitenkennels voor de 
honden. Ook de cliëntenverblijven en de conciërge-
woning worden grondig verbouwd. Dat zijn de afdelin-
gen die essentieel zijn voor onze werking. De andere 
delen van het gebouw blijven behouden in hun huidige 
staat. Omdat we het belangrijk vinden om dit pand in te 
richten voor de toekomst, voorzien we dus een aantal 
structurele aanpassingwerken, maar in onze plannen ne-
men we ook duurzame aanpassingen op, zoals warmte-
pompen en zonnepanelen.  Het totale budget  voor de 
inrichting van de afdelingen waar onze honden zullen 
verblijven, wordt geraamd op 500.000 euro. Dat bedrag 
omvat de totale verbouwing en de voorzieningen die 
we nodig achten om onze honden comfortabel te laten 
verblijven.
      
De verbouwingen kunnen gevolgd worden via  het 
steunplatform www.iksteun.geleidehond.be, waarop we 
2 wekelijkse blogberichten plaatsen met informatie over 
de stand van zaken. 
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Visie voor de 
toekomst

12

De afgelopen jaren hebben we heel erg geïnvesteerd in 
de structuur van onze organisatie, zodat we onze groei 
konden realiseren. Zo zijn we op zoek gegaan naar de 
juiste mensen om ons team van instructeurs en kennel-
verzorgers uit te breiden. De volgende stap was de 
opleiding van deze mensen, een proces waar we nog altijd 
mee bezig zijn en dat de nodige investeringen vraagt. 
        
In 2019 begonnen we met zelf pups te kweken in ons 
breedingcentrum, zodat we voornamelijk voldoende 
pups te hebben die aan de opleiding kunnen starten. In 
het verleden was dat namelijk een structureel probleem 
dat resulteerde in een lager percentage geslaagde hon-
den. We zien momenteel dat het afkeurpercentage van 
onze eigen kweek lager ligt dan dat van de aangekochte 
pups: de investeringen in het breedingprogramma lonen 
dus. 
Ook binnen de pleeggezinnenwerking hebben we hard 
gewerkt en dat voornamelijk op twee punten. Twee 
van onze drie pleeggezinneninstructeurs hebben in het 
voorjaar van 2023 hun opleiding voltooid. En we heb-
ben hard ingezet op de verdere werving én het behoud 
van pleeggezinnen. Aangezien we meer en betere pups 
hebben die aan hun opleiding starten, is het natuurlijk 
erg belangrijk dat we ook de juiste mensen vinden en 
de juiste begeleiding geven om deze pups hun traject 
zo succesvol mogelijk verder te zetten. Onze bottleneck 
is dus verschoven van het vinden van kwalitatief goede 
pups naar het vinden van de juiste pleeggezinnen en hun 
begeleiders. 
       
Deze bottleneck leidt onlosmakend ook tot een 
infrastructuurprobleem. Zeker als we het aantal pups in 
pleeggezinnen op 4 jaar tijd hebben verdubbeld. Want des 
te meer pups we hebben in onze pleeggezinnen-werking, 
des te meer honden er starten aan hun opleiding in ons 
trainingscentrum. Momenteel verblijven er gemiddeld 10 
à 12 honden in onze kennels. 

Onze   huidige infrastructuur is daar qua capaciteit niet 
op voorzien, we zijn in 2022 daarom ook op zoek gegaan 
naar een nieuw gebouw. In 2023 zullen we de renovatie 
van het nieuwe pand voor onze rekening nemen. De 
werken zijn gestart op 1 maart . Tegen de zomer hopen 
we het gebouw winddicht te krijgen. Nadien nemen we 
de buiteninfrastructuur onder handen en starten we aan 
de binnenafwerking. Belangrijk zijn ook de studie van 
de toegankelijkheid van het gebouw en de risicoanalyse 
voor evacuatie. Een deel van het gebouw zullen we in de 
toekomst verhuren. In 2023 zullen we het gebouw ook 
voor verschillende van onze eigen activiteiten en events 
voor externe bedrijven gebruiken. 

Algemeen directeur

Arthur Vandebosch 
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Moederhonden
Omdat gedrag voor een stuk erfelijk bepaald is, kweken 
we het merendeel van onze honden zelf. De andere hon-
den worden aangekocht volgens vooropgestelde crite-
ria. De rassen waar we voornamelijk mee werken zijn 
labradors en golden retrievers. We selecteren de beste 
moeder- en vaderhond en laten de moederhond beval-
len in een huiselijke omgeving in ons breedingcentrum. 
Daar verblijven de pups gedurende de eerste acht wek-
en. Wanneer de pups in het breedingcentrum geboren 
worden, gaan we al vanaf dag twee gericht aan de slag 
met een socialisatieprogramma. Zo hopen we  de pups 
optimaal voor te bereiden  op hun toekomstige tak-
en. Tijdens deze periode leren de pups om gewoon te 
worden aan verschillende prikkels en situaties: ze leren 

omgaan met mensen, geluiden en maken zelfs hun eerste 
ritje in de auto. Ook op medisch vlak worden de pups 
op verschillende aandoeningen getest.

Het grootste probleem, waar zowel het BCG als ande-
re internationale geleidehondenscholen mee kampen, is 
de grote hoeveelheid afgekeurde honden. De beste op-
lossing daartegen is zelf de medisch sterkste moeder- en 
vaderhonden selecteren die de eigenschappen bezitten 
die onze honden nodig hebben. In 2019 beslisten we  
daarom om opnieuw van start te gaan met een eigen 
fokprogramma. In 2022 zijn er zo al 4 nestjes met in 
totaal 32 pups ter wereld gebracht in ons breedingcen-
trum.
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Coördinaten Dankwoord
Belgisch Centrum voor Geleidehonden vzw 
Sint-Truidersteenweg 309 
3700 Tongeren
012/23 43 19
e-mail: bcg@geleidehond.be
website: www.geleidehond.be

BTW BE 0443 005 532

RPR Antwerpen, afdeling Tongeren

Belfius Bank
IBAN: BE49 0681 0550 1671 BIC: GKCCBEBB
KBC Bank 
IBAN: BE32 7350 1585 1202 BIC: KREDBEBB
BNP Paribas Fortis 
IBAN: BE72 0013 7158 1616 BIC: GEBABEBB
Axa Bank 
IBAN: BE81 7509 4588 2124 BIC: AXABBE22

Giften vanaf 40 Euro zijn fiscaal aftrekbaar.

Het BCG wenst iedereen hartelijk te bedanken voor de 
inzet, de medewerking en voor de morele en financiële 
steun die wij het afgelopen jaar mochten ontvangen.
Onze oprechte dank gaat uit naar:

• de pleeggezinnen
• donateurs en sponsors
• vrijwilligers en sympathisanten
• het personeel
• de verschillende werkgroepen
• de leden van het bestuursorgaan, de Algemene 

Vergadering en het Erecomité 

Wij hopen in de toekomst op uw steun en medewer-
king te kunnen blijven rekenen om zo samen verder 
te kunnen werken aan een nog betere integratie van 
mensen met een visuele beperking in onze maatschap-
pij. Een integratie die zij danken  aan de hulp van een 
blindengeleidehond. 
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Mijn droom?
Blindengeleidehond 

worden!

Help mee en word 
pleeggezin.

www.puppyzoektpleeggezin.be

Campagne van het Belgisch Centrum voor Geleidehonden


